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s l o u p e k  s t a r o s t y  —

P O S L E D N Í  S L O V O  P Ř E D  V O L B A M I

Milí Opočeňáci, komunální volby se nezadržitelně blíží, a tak využí-
vám prostoru k závěrečnému poděkování.
 Máme za sebou další čtyřleté období, kdy jsem měl tu čest staros-
tovat tomuto městu a spolupracovat s lidmi v zastupitelstvu, kterým 
na Opočnu záleží, a proto patří zastupitelstvu velký dík za jeho práci. 
V první řadě chci ale poděkovat Radě města Opočna, která odvedla 
skvělou práci. Dotáhli jsme některé rozpracované věci z minulého 
volebního období, připravili projekty pro zastupitelstvo, které při-
jde po nás. Hlavně jsme zase o kousek posunuli Opočno k otevřené-
mu a kulturnímu městu, kde se lidé nebojí říct, co si myslí a co chtějí.
 Zvláště bych tady chtěl poděkovat místostarostce Šárce Škrabalo-
vé, se kterou je radost něco podnikat. Občas si nerozumíme, občas 
si vjedeme do vlasů, ale nakonec to vždy vede k nějakému konstruk-
tivnímu výsledku. A mít vedle sebe pevného oponenta je obecně 
zdraví prospěšné. Velké poděkování patří i úřadu pod vedením paní 
tajemnice. Je obrovskou oporou a skvělým týmem, na který jsme se 
mohli vždy na radě a zastupitelstvu města spolehnout.
 Nebudu tady opakovat naše úspěchy, se kterými jste se mohli 
přehledně seznámit v posledních Samozprávách. Viditelné a hma-
tatelné výsledky jsou vidět . Ale je to jen špička ledovce. To zásadní 

– život města, klidně plujícího přítomným časem k budoucnosti – se 
skládá z drobných každodenních radostí a starostí, půtek mezi lid-

mi doma i na radnici, hledání kompromisů, respektování odlišností. 
Jsem rád, že jsme udrželi kurs této plavby, všichni, co tu žijeme. Že 
si lidé umí odpustit, chtějí se setkávat, pomoci, když je potřeba, být 
u toho.
 Předvolební klání probíhá v rámci slušnosti, o vítězi voleb roz-
hodne váš hlas. Určitě přijďte, má to smysl už jen proto, že kvůli 
absenci si pak budete čtyři roky drbat hlavu. Dobře si přečtěte vo-
lební programy jednotlivých stran a hnutí a porovnejte je s tím, jak 
jednotlivé kandidáty znáte z běžného života. Teď před volbami se 
na plakátech usmívají i ti největší morousové, tak ať za tím politicky 
korektním úsměvem je také nějaký obsah. Móresy vysoké politiky 
bohužel prosákly i k nám. Musím si tady postesknout nad chováním 
ČSSD v Opočně, které už překročilo hranice pro mne v předvoleb-
ním klání přijatelné. Zákulisní manipulace, nepravdy, osočování, to 
vše nepřímo a skrytě, aby se Jelínek nemohl účinně bránit. Ale na 
druhou stranu bych přál celé straně konstruktivnější přístup k živo-
tu a trochu toho optimismu.
 Karty jsou rozdány, těším se na výsledky voleb, ať už budou jaké-
koliv. Věřím, že vyhraje jasná vize, kam bude Opočno dále směřovat. 
Nebudu zakrývat, že mou ambicí je ve funkci starosty pokračovat. 
Pokud vidíte Opočno podobně jako já, budu vděčen za vaši podpo-
ru. Ještě nejsou všechny památky opravené a plné života, ještě pár 
chodníků se dá vylepšit, aleje stromů vysadit, nových dětských hřišť 
otevřít a jeden obchvat postavit. A věřte mi, že je „překupkováno“, 
to vůbec ničemu nevadí. Naopak. 
 Pevnou ruku přeje starosta Štěpán Jelínek

Opočenka bodovala v polském Opočně. Více se dočtete na straně 2. foto: archiv města Opočna
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O P O Č E N K A  B O D O V A L A 
V  P O L S K É M  O P O Č N Ě

Byl to víkend plný zážitků, které si budu dlouho pamatovat. Od pol-
ského Opočna, našeho partnerského města, se nám dostalo pozvání, 
abychom přijeli na dožínkové oslavy a společně tento u nich význam-
ný den oslavili. Pozvání přijala i dechová kapela z Opočna – Opočen-
ka s dirigentem panem Lepšem. Nechci psát o tom, jak významná 
spolupráce s kapelou je, kolik věcí se nám již společně podařilo a vě-
řím, že ještě podaří, ale ráda bych napsala o nás. Všichni víme, že je 
tato doba uspěchaná a každý z nás si ukrajuje ze svého času opravdu 
kousky, které nestráví se svou rodinou. U nás to bylo také tak. Jsem 
ráda a vážím si toho, že nejen já, ale i náš pan starosta, tajemnice 
Renáta Černá, ředitelka ZŠ Opočno Jana Hrnčířová, Václav Slezák, 
ředitel ZŠ České Meziříčí Petr Hrnčíř a Opočenka  jsme byli schopni 
si ten kus ukrojit a do polského Opočna odjet, protože nás zde čekal 
bohatý program.
 Hned při příjezdu po poledni a výtečném obědě jsme navštívili 
Opoczenské muzeum a prohlédli si město, jelikož má, tak jako naše 
Opočno, bohatou historii.  Po prohlídce nás čekalo slavnostní setkání 
s panem starostou polského Opoczna a jeho zástupci města. Večer 
byl příjemný a zdánlivě tichý, když naši hoši z Opočenky zahráli pár 
skvělých skladeb, které s úžasem poslouchali všichni přítomní i ko-
lemjdoucí.
 Příjemně naladěni jsme se druhý den ráno chystali na dožínkové 
oslavy, které byly zahájeny mší v kostele a průvodem přes celé město, 
jemuž vévodila právě naše Opočenka. Hrát a přitom jít, k tomu sle-
dovat noty, a pokud by to šlo, jít pomalu. To byla opravdu dost těž-
ká zkouška pro naše hochy. Zvládli to na jedničku a měli náš obdiv.  
V podvečer je čekalo vystoupení, které bylo překvapením pro všechny. 
Chlapci hráli opravdu skvěle a bylo to vidět i na ohlasu, který byl vel-
ký. Nejen, že jsme rozezpívali všechny okolo, ale také roztančili. Při 
společné večeři, kterou jsme před odjezdem z Opoczna měli, se nám 
dostalo velkého uznání od pana starosty Opoczna, který konstatoval, 
že naše vystoupení má mezinárodní význam a naše odhodlanost se 
předvést je obrovská. Opočenka odvedla kus práce a opravdu skvě-
le reprezentovala naše město. Ještě jednou všem moc děkuji. Domů 
jsme se vraceli nedělnÍ nocí a nad ránem jsme zase byli v našem 
Opočně, kde každý z nás opět utíkal do své práce. Každý z nás si 
v sobě ponechá něco jiného, za sebe mohu říci, že jsem strávila pří-
jemný víkend se skvělou partou lidí, kteří něco umí a umí se i zasmát. 
Díky všem.  Šárka Škrabalová 

z p r á v y  z  r a d n i c e  —

P Ě T  L E T  O D  R E A L I Z A C E  P R O J E K T U 
„ O B N O V A  Z E L E N Ě  A  R O Z Š Í Ř E N Í 

P A R K O V A C Í C H  P L O C H 
N A  K U P K O V Ě  N Á M Ě S T Í “

Jsou různé formy měření času, jejichž výsledkem je snad vždy jen prosté 
konstatování: „To nám to ale letí!“ A tak letos předkládáme poskytovateli 
dotace závěrečnou monitorovací zprávu o udržitelnosti projektu „Ob-
nova zeleně a rozšíření parkovacích ploch na Kupkově náměstí“, který 
byl spolufi nancován Evropskou unií z Evropského fondu pro regionální 
rozvoj a evidován pod registračním číslem CZ.1.13/2.3.00/02.00051 
v Regionálním operačním programu NUTS II Severovýchod. Od jeho 
realizace uplynulo 5 let a s uspokojením můžeme konstatovat, že vše zů-
stalo na svém místě tak, jak bylo v letech 2008–2009 provedeno. Vysáze-
ným stromům zesílily kmeny, živý plot zhoustnul, trávník přežil několik 
suchých období, lavičky byly doplněny jen několika duchaplnými rytina-
mi, chodníky zůstaly schůdné, parkovací stání jsou využívána místními 

občany i nahodilými návštěvníky Opočna a pětileté období bez úhony 
přežila i „galerie na chodníku“, která je jedinečnou stálou expozicí a zá-
roveň symbolem  návratu světově proslaveného rodáka, malíře Františka 
Kupky,  zpět do Opočna. (dš)

O D E Č T Y  V O D Y

Vážení občané,  přiblížil se další termín pravidelného čtvrtlet-
ního odečtu vodoměrů (k 30. 9. 2014). 
 Odečty po 3. čtvrtletí budou provádět naši pracovníci 
v období 25. 9.–5. 10. Dovolujeme si vás však požádat, pokud 
nebudete v době provádění odečtů přítomni, o nahlášení stavu 
vašich vodoměrů (nejpozději do 5. 10. 2014) způsobem, který 
vám bude vyhovovat nejvíce:
1) pomocí odečítacího lístku (Pokud budete mít problém s ve-
psáním čísel do vyhrazeného místa, napište odečet čitelně do 
horní části formuláře – naleznete ho na poslední straně novin.)

– osobně nebo poštou – TSMO, Vodětín 679, Opočno 
– předat na podatelně na MÚ Opočno
2) vyplněním formuláře přímo na stránkách www.tsmopocno.cz
3) telefonicky na čísle 725 189 385 nebo 494 667 616
 Děkuji vám za spolupráci. Zdeňka Machútová, TS Opočno

P R O D E J  N E M O V I T O S T Í

Město Opočno prodává níže uvedené nemovitosti:
– poslední pozemek parc. č. 1147/30 – orná půda – o výměře 992 m2 
v lokalitě Ořechová  za cenu minimálně 500 Kč/m2. Pozemek je zatí-
žen tzv. věcným břemenem – uložení kabelu nízkého napětí. 
Zájemci  nabídky doručí na podatelnu Městského úřadu Opočno.

– bytovou jednotku č. 622/4 o velikosti  1+1 v bytovém domě čp. 
622–623 společně s podílem na společných částech budovy 
a pozemku a pozemek parc. č. 319/20, jehož součástí je dřev-
ník  za  minimální cenu 350.000 Kč

– bytovou jednotku č. 641/5 o velikosti 1+1  v bytovém domě 
čp. 641–643 společně s podílem na společných částech budov 
a pozemcích za minimální cenu 490.000 Kč

– budovu čp. 125 vč. pozemku parc. č. 129 – zastavěná plocha 
a nádvoří – o výměře 174 m2. Budova je umístěna v Městské pa-
mátkové zóně Opočno a v přízemí se  nachází nebytový prostor, 
který je v současné době využíván jako provozovna, a v prvním 
patře jsou tři byty, které jsou v současné době obsazeny nájem-
níky. Kupní cena nemovitostí je minimálně 1.800.000  Kč.
Bližší informace podá odbor majetku a rozvoje města MěÚ 
Opočno na telefonu 494 669 637 a 494 669 630.

Součástí akce bylo i vytvoření „galerie na chodníku“.  
 foto: archiv města
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OZNÁMENÍ O UZAVŘENÍ MĚSTSKÉHO ÚŘADU 
A INFORMAČNÍHO CENTRA

Ve čtvrtek 9. 10. 2014 od 12.00 do 14.30 bude uzavřen z tech-
nických důvodů městský úřad a ze stejných důvodů bude uza-
vřeno i informační centrum, a to do 15.30. V pátek 10. 10. bude 
informační centrum z důvodu konání voleb uzavřeno od 12.00. 
Návštěvníkům i obyvatelům města se omlouváme a děkujeme 
za pochopení  (red)

O Z N Á M E N Í  O  D O B Ě  A  M Í S T U 
K O N Á N Í  V O L E B

Starosta města Opočna podle § 29 zákona č. 491/2001 Sb., o vol-
bách do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů, a po-
dle § 15 odst. 1 zákona č. 247/1995 Sb. o volbách do Parlamentu 
České republiky a změně a doplnění některých zákonů oznamuje:
 1. Volby do Zastupitelstva města Opočna a volby do Parlamen-
tu České republiky se konají:

– v pátek dne 10. října 2014 od 14 do 22 hodin 
a v sobotu dne 11. října 2014 od 8 do 14 hodin
Případné druhé kolo voleb do Parlamentu ČR se bude konat:

– v pátek dne 17. října 2014 od 14 do 22 hodin 
 a v sobotu dne 18. října 2014 od 8 do 14 hodin
 2. Místem konání voleb v okrsku č. 1 je volební místnost 
v Informačním centru, Kupkovo nám. 247, pro voliče s trvalým 
bydlištěm v Opočně v Zárybnici, ul. Na Stráni, Obora, Na Vinici, 
Legon, Na Bělidle,Vorlova, Baštecká, U Broumaru,  Dobrušská, 
Hradební, Charouzova, Kodymova, Komenského, Kupkovo ná-
městí,  Podkostelí, Pohořská, Švamberk, Pod Oborou, Trčkovo 
náměstí, Zámecká.
 3. Místem konání voleb v okrsku č. 2 je volební místnost 
v Kodymově národním domě, Kupkovo náměstí čp. 310,  pro 
voliče s trvalým bydlištěm v Opočně v ulicích Sv.  Čecha, Havlíč-
kova, Hradecká, Krátká, Krehanova, Nádražní (od čp. 292  a 398 
ke Kupkovu nám), Mlýnská, Na Olivě (od čp. 348 k Hradecké 
ul.),  Palackého (od čp. 554 a 375 po Tyršovu ul.), Pitkova (od čp. 
282 po čp.  466) Jana Pitry, Skuherského, Starý kopec, Štefanka, 
Zborovská, Mírová.
 4. Místem konání voleb v okrsku č. 3 je volební místnost 
v Domě pro seniory (Domov důchodců), Tyršova 683, pro vo-
liče s trvalým bydlištěm v Opočně v ulicích Severní,  Nádražní 
(od čp. 600 a 339 k Nádraží), U Cihelny, Lišťovina, Vodětín,  Ji-
ráskova, Družstevní, Na Olivě (od čp. 354 k Nádraží), Podzámčí, 
Ořechová, Palackého (od čp. 452 a 207 dolů), Pitkova (od čp. 487 
po čp. 567),  Tyršova.
 5. Místem konání voleb v okrsku č. 4 je volební místnost 
v Hasičské zbrojnici, Čánka, čp. 3, pro voliče s trvalým bydliš-
těm v Čánce a Dobříkovci.
 6. Volič přinese s sebou do volební místnosti hlasovací lístky, 
pokud je obdržel.
 7. Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svou to-
tožnost a státní občanství České republiky (platným občanským 
průkazem, cestovním, diplomatickým nebo služebním pasem 
České republiky), popřípadě státní občanství státu, jehož občané 
jsou oprávněni volit na území České republiky.
8. Každému voliči budou dodány nejpozději 3 dny přede dnem 
voleb hlasovací lístky. Ve dnech voleb volič může obdržet hlaso-
vací lístky i ve volební místnosti.
9. Ve dnech voleb na žádost voliče okrsková volební komise vydá 
za chybějící nebo jinak označené hlasovací lístky nové.

10. K zajištění pořádku a důstojného průběhu hlasování ve vo-
lební místnosti je každý povinen uposlechnout pokynů předsedy 
okrskové volební komise.
11. Každý volič se musí před hlasováním odebrat do prostoru ur-
čeného pro úpravu hlasovacích lístků, jinak mu okrsková volební 
komise hlasování neumožní.
12. Hlasovací lístky pro případné druhé kolo voleb do Parlamen-
tu ČR obdrží voliči přímo ve volební místnosti.
 V Opočně, dne 23. září 2014, Štěpán Jelínek v.r., starosta

 Eva Rohlenováz jednání  rady —

– Rada města schválila přijetí příspěvku od Nadace ČEZ na projekt 
„Mezigenerační hřiště u domova pro seniory“ ve výši 279.799 Kč. 
Po realizaci bude hřiště převedeno do vlastnictví města Opočna.  

– Rada města schválila zpracování projektové dokumentace na 
multifunkční hřiště v Podzámčí fi rmě Calypso Group.

– Rada města souhlasí se zadáním projektové dokumentace na do-
plňkové stavby  u hasičské zbrojnice v Čánce. 

– Rada města souhlasí s uzavřením smlouvy o díle na cyklostezku Čán-
ka – Opočno s panem Ing. Eichlerem, Ph.D. z Nového Města n. M.

– Rada města bere informace o chodu Střední školy Opočno na vědo-
mí. Dle sdělení paní ředitelky Taláškové není v žádném případě důvod 
k obavám z uzavření Střední školy v Opočně nebo z omezení jejího 
provozu. Město Opočno souhlasí s přípravou společné kulturní akce. 

z jednání zastupitelstva —

– Zastupitelstvo města Opočna schvaluje a souhlasí se zařazením 
všech katastrálních území města Opočna, tzn. k. ú. Opočno pod 
Orlickými horami a k. ú. Čánka, do územní působnosti Místní akč-
ní skupiny POHODA venkova pro období let 2014–2020.

– Zastupitelstvo souhlasí s realizací akce „Založení pásu veřejné 
zeleně v Podzámčí“, dle návrhu zpracovaného Ing. Šebestovou.  
Tato zeleň bude oddělovat průmyslovou zónu od zóny obytné.

– Zastupitelstvo města rozhodlo podat žádost na ÚZSVM a na 
Státní pozemkový úřad o bezúplatný převod některých pozemků 
v k. ú. Čánka, které jsou vedeny jako ostatní plocha.

– Zastupitelstvo města rozhodlo přijmout  pozemky parc. č.  1711/1 
a 1712/1  – ostatní plocha v obci Opočno, k. ú. Opočno pod Orlic-
kými horami do vlastnictví města Opočna (část cesty od sv. Jána 
k prodejně Coop).

– Zastupitelstvo města schvaluje návrh smlouvy o dílo se společ-
ností Pultar a partneři s.r.o. Opočno na zajištění optimalizace 
smluvního vztahu města Opočna s  poskytovateli bankovních 
a úvěrových služeb.

inzerce
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 s p o l e č e n s k á  k r o n i k a  

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L I :
Věra Musilová 5. 9. 1921
Miroslav Michl 6. 9. 1933
Andrej Grunt 7. 9. 1931
Maruška Kubasová 10. 9. 1928
Ludmila Lázničková 16. 9. 1931
Jindřich Mrázek 18. 9. 1927

Dne 17. září oslavili 65 let společného života manželé 
Jaroslav a Marta Nejmanovi. Přejeme do dalších let mnoho 
zdraví a spokojenosti za celou rodinu.

z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

EXOTIKA V KNIHOVNĚ

V úterý 16. září proběhla v knihovně cestopisná přednáška 
o Kambodži. O zážitcích z putování touto asijskou zemí vy-
právěl zkušený cestovatel Joseph F. Vedlich. Krásnými foto-
grafi emi chrámů v Angkoru či chudých vesnic vystavěných na 
řece se kochalo více než 30 návštěvníků. Po projekci proběhla 
živá diskuze týkající se jak Kambodži, tak ostatních četných 
cest pana Vedlicha po celém světě. Pokud jste tuto přednášku 
nestihli, nezoufejte. Spolupráce naší knihovny s panem Ved-
lichem rozhodně nekončí, a tak se příští rok můžete těšit na 
další setkání s cizími zeměmi v jeho skvělém podání. Panu 
Vedlichovi bychom rádi vyjádřili vřelé díky.  (ms)

TÝDEN KNIHOVEN 6.–12. ŘÍJNA 2014

Jako každý rok bude i letos Týden knihoven věnován čtenářům 
– novým i těm stávajícím.
Noví čtenáři se v tomto týdnu mohou zdarma zaregistrovat 
a těm stávajícím budou odpuštěny upomínky, pokud vrátí vy-
půjčené knihy. K Týdnu knihoven patří i beseda s historičkou 
Zdeňkou Kulhavou.

DVĚ ŘÍJNOVÉ BESEDY PRO ŠIROKOU VEŘEJNOST

– Beseda s historičkou Mgr. Zdeňkou Kulhavou, spoluautorkou 
knihy ZNAK MĚSTA DOBRUŠKY A JEHO HERALDICKÉ 
PAMÁTKY – středa 8. 10. od 17:30

– Beseda s mladým cestovatelem z Opočna Milanem Havlíčkem 
CYKLOTURISTIKA NEJEN V NAŠEM KRAJI – úterý 21. 
10. od 17 hod.
 Vstup na obě besedy je zdarma. Těšíme se na vaši návštěvu!

ŘÍJNOVÉ AKCE NA DĚTSKÉM ODDĚLENÍ

Výstavka: Vojtěch Steklač. Soutěž: Povolání. 
Tvořivá dílna: Strašidelný závěs. 

(probíhá v půjčovní dobu – pondělí a středa 12–16.30)

asopis zaměřuje na téma dětského čtenářství. (ms)z  o p o č e n s k ý c h  š k o l  —

P R Á Z D N I N Y  A  N O V Ý  Š K O L N Í 
R O K  V  N A Š Í  Š K O L E

Školní rok 2014/15 má první týdny za sebou. Naši prvňáčci si 
už domů přinesli razítka za pěknou práci, ostatní žáci si opět 
začínají zvykat na pravidelný režim a na plnění svých školních 
povinností. Nový školní rok však pro nás, zaměstnance školy, 
začíná mnohem dříve. Je třeba naplánovat a připravit vše, co 
chceme v naší škole zvelebit. Na realizaci našich plánů máme 
pouhé dva měsíce. 
 Chci poděkovat zaměstnancům školy, všem fi rmám a ře-
meslníkům a zřizovateli městu Opočno, že se náš prázdnino-
vý plán podařilo do začátku školního roku splnit a nový školní 
rok jsme mohli v klidu zahájit v novém a pěkném prostředí.  
 O hlavních prázdninách se v naší škole tradičně dělaly 
opravy, údržba a generální úklid. Vymalovali jsme školní 
kuchyň a jídelnu a některé učebny. Dvě třídy jsme vybavili 
novým nábytkem, dali opravit školní tabule, pořídili další 
šatní skříňky, zřizovatel školy město Opočno zajistil výměnu 
osmi oken v budově čp. 11 (v průchodu). Velkou radost máme 
z nové školní kuchyňky, určené pro výuku vaření v rámci pra-
covních činností a také pro zájmové kroužky vaření. Na školní 
kuchyňku jsme získali 15.000 Kč od Škoda Auto Mladá Bo-
leslav, 80.000 Kč přispěl náš zřizovatel město Opočno, fi rma 
AP stavby s.r.o. Opočno nám nejen darovala obkladačky, ale 
poskytla i obkladače.  
 S novým školním rokem nastoupili do naší školy i noví za-
městnanci – zástupce ředitelky školy Mgr. Pavel Koudelka, 
paní učitelka 1. stupně Mgr. Markéta Jirušková a vychovatel-
ka školní družiny Bc. Klára Řeháková, která zároveň vyučuje 
i některé předměty. 
 Ve školním roce 2014/15 nás čeká realizace některých 
dotací a grantů: z Evropských strukturálních fondů projekt 
s názvem Badatel v akci, z krajských dotačních programů pre-
ventivní projekt s názvem Bezpečnou cestou – prevence rizik 
pro žáky ZŠ Opočno a projekt zaměřený na etickou výchovu 
s názvem Já + ty = my. Jsme také partnery dvou projektů Uni-
verzity Hradec Králové: Věda na dosah ruky a Vzájemným 
učením – Cool pedagog 21. století. Další partnerství máme 
se ZŠ a MŠ Gočárova Hradec Králové v projektu s názvem 
Poznáváme, jak zdravě žít. O obsahu a realizaci projektů vás 
budeme průběžně informovat. 
 Změny nás čekají ve školním stravování – zavedení elek-
tronického přihlašování a odhlašování obědů, dvakrát týdně 
výběr ze dvou jídel. 
 Přejeme všem žákům, jejich rodičům i zaměstnancům ško-
ly úspěšný a klidný školní rok 2014/15. 
 Za ZŠ Opočno Jana Hrnčířová

Pan Vedlich dokázal posluchače zaujmout. foto: archiv knihovny
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o b r a z o v é  k a l e n d á r i u m  —

Ať jsem hledala sebevíc, zářijové výročí, k němuž bychom v archi-
vu měli zajímavou fotku, ne a ne objevit. Až v roce 1944 se na mě 
usmálo štěstí. V knize Opočno 1068-2000 od Václava Rathouské-
ho a Zbyňka Likovského jsem objevila zápis datovaný k 24. září 
1944: Objekt zrušeného cukrovaru v Podzámčí byl prodán Mlékař-
skému a hospodářskému družstvu v Opočně pro adaptaci na mlé-
kárnu. Projekt vypracoval stavitel Václav Buchvald z Opočna. 
 V zápise je zmíněn cukrovar v Podzámčí, jehož snímky přináší 
dnešní kalendárium, podívejme se na jeho nepříliš dlouhý život. 

Kde stál původní cukrovar?
 Mnozí čtenáři vědí, že cukrovar stával na místě, kde je dnes Bo-
hemilk, ale málokdo tuší, že jeho původní místo bylo na protější 
straně silnice. Přesvědčí nás o tom kronika.
 První zmínka o cukrovaru je z roku 1857: Při popisu průmys-
lu na Opočně uvádí se továrna na cukr v Podzámčí (zpracovalo se 
80.000 centů řepy a vyrobilo 4.000 sudů cukru různého druhu)… 
Druhý zápis uvádí, že v roce 1858 byl cukrovar přestavěn. Přesta-
věný cukrovar však stál pouhých dvanáct let: Dne 23. dubna 1870 
vyhořel knížecí cukrovar v Podzámčí. Vyhořelý cukrovar stál těsně 
u dvora, po levé straně silnice, a na tom místě se neobnovil. Nový 
cukrovar postavil velkostatek ještě v témže roce naproti spáleništi, 
po pravé straně silnice…

Ukončení provozu
Později byl cukrovar pronajat společenstvu „Werther, Gimbel, 
Fiedler“, další změna přišla v roce 1922. Kronika uvádí, že 30. 
června přešel cukrovar Colloredo-Mannsfeldský v Podzámčí do 
majetku a správy akciové společnosti Rolnický cukrovar. Další 
zápis týkající se cukrovaru v Podzámčí je z roku 1941: …Němci 
si vynutili okamžité zastavení ke kampani připraveného cukrovaru 
v Podzámčí, a to pouhým telefonickým příkazem…

 Z citace v úvodu víme, že v září 1944 objekt koupilo Mlékařské 
družstvo. Ovšem o mlékárně bylo podle kroniky rozhodnuto poz-
ději, a to až na valné hromadě družstva v únoru 1947. Zhotovením 
plánů byl pověřen stavitel Václav Buchvald. Hotovo bylo v roce 
1951, ale to už se začala psát nová historie. Nejen mlékárny… 
 Za letopiseckou komisi dm

  p o z n á v a c í  s o u t ě ž  —

Šok! Takový, při němž se zatají dech a máte pocit, že ztrácíte smysly. Ten 
jsem zažila v den uzávěrky, kdy jsem se vydala vyfotit dům, který byl sou-
těžní otázkou. Kdo si vybaví minulý snímek, může jej porovnat s pohledem, 
který se nabízí dnes. Přiznávám – nechce se mi mluvit ani psát, spokojte se 
tedy pouze s fotografi í.

  Vaše odpovědi byly správné. Díky vám jsme se přehoupli přes čtyřicít-
ku, nyní evidujeme už 45 soutěžících. Šťastlivcem, který si může v IC vy-
zvednout lístek na Sborovnu, se stal Luboš Kubáček. Pan Kubáček žije v 
Opočně teprve dva roky, přišel k nám z krásné „sousední“ Moravy, o to víc 
mu gratulujeme. 
 Jedná se o dům čp. 278 ve stráni nad Švamberkem, kronika jej zmiňuje 
v roce 1909: Josef kníže Colloredo-Mannsfeld koupil od Karla Potůčka na 
tak zvané stráni dům č. 278 s malou vinicí a zahradou za 40.000 K. O rok 
později můžeme číst další zápis: …Na přání nové kněžny založil Josef kní-
že Colloredo z Mannsfeldu na stráních při pravém břehu Zlatého potoka 
v roce 1910 vinici novou, která jest ulicí Podkosteleckou ve dví rozdělena. 
Vchod do vinice z údolí v parku má nápis „Yvona“. Pro založení a opatro-
vání nové vinice povolán byl z Mělnicka zahradník-vinař. Měl být v domě č. 
278 ve vinici stojícím, kdežto stroje na lisování hroznův, kysárna a vinný 
sklep zřízeny byly v budově čp. 235 bývalého letního výčepu.
 Na závěr dovolte ještě malou, ale milou tečku. Správnou odpověď nám 
poslal také pan Ivo Kolář z Prahy, který k ní připsal i to, že před domem měl 
své oblíbené místo malíř Alois Fišárek. Inu, bývalo tam krásně…

Dnešní soutěžní otázka nás zavede trochu jiným směrem. Kde najdete 
tento dům? Výherce dnešní soutěžní otázky čeká vstupenka na libovolné 
představení letošního Divadelního podzimu. Na vaše odpovědi se těšíme 
do příští uzávěrky. Můžete je posílat e-mailem na adresu info@zusopocno.
cz nebo smskou na číslo 739 145 521.  Za letopiseckou komisi dm

 foto: 4x archiv letopiscké komise
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novinky z íčka —

H L E D Á M E  D O B O V É  F O T O G R A F I E
P R O  P Ř I P R A V O V A N O U  K N I H U

K chystané knize o proměnách Opočna máme k dispozici bo-
hatý obrazový materiál z první poloviny 20. století. Bolestně 
však postrádáme fotografi e z druhé poloviny, léta padesátá až 
devadesátá. 

 První díl knihy bude věnován Kupkovu náměstí a všem do-
mům, kterými je lemováno. 
 Pokud máte fotografi e z kteréhokoliv koutu náměstí, bude-
me vděčni za každou – i za malé a zdánlivě nekvalitní formáty, 
počítač si s tím poradí. Stačí je přinést do informačního centra, 
kde si je oskenujeme a ihned vrátíme. Velmi děkujeme!
 Informační centrum a letopisecká komise města Opočna

o opočenských stromech —

V minulém čísle jsme v rubrice o opočenských stromech psali o zámec-
kém ořešáku černém, který děti ze základní školy vybraly do ankety Strom 
roku 2014. Přinášíme ještě slíbený příběh, který děti do ankety zaslaly.

Jsme správní kluci a holky ze třetí třídy Základní školy v Opočně a pod 
vedením naší třídní učitelky Mgr. Martiny Svatoňové jsme vybrali pro 
anketu Strom roku 2014 OŘEŠÁK ČERNÝ, který se nachází na prvním 
nádvoří našeho zámku v Opočně.
 Často kolem tohoto stromu chodíme na vycházky a v každém ročním 
období obdivujeme jeho krásu, velikost, zvláštní symetrii a na první 
pohled upoutávající rozložitost jeho koruny, která sahá přesně od jedné 
budovy zámku k druhé. Pokud se na strom podíváte, tiše ho pozoruje-
te, máte pocit, že vám dodává sílu, ve vaší mysli se rozhostí zvláštní klid. 
A pokud se budete dívat pozorně a brzy ráno, spatříte na každém listě ka-
pičku rosy. A pokud se podíváte ještě pozorněji, uvidíte, že kapička má 
tvar srdce. 
 Denně okolo stromu prochází mnoho místních lidí, v sezoně davy tu-
ristů a  pozorováním jsme zjistili, že se skoro každý zastaví a strom s ně-
mým úžasem pozoruje, fotí, obchází a mnozí z návštěvníků se stromu 
dotknou, tak nějak opatrně, s respektem. Se zakloněnou hlavou pozorují 
korunu stromu, jako kdyby hledali pověstnou kapičku tvaru srdce.
 Dovolte, abychom vás seznámili s pověstí, kterou jsme na základě 
pravdivých událostí podle své fantazie dokončili.
 

O Kateřině a stromu 
Kdysi dávno žila přenádherná kněžna Kateřina ze Šellenberka. Byla tak 
okouzlující, že nebylo těžké se do ní zamilovat. Její kráse podlehl i Miku-

láš Trčka z Lípy, který byl však mnohem starší, než ona. Kateřině bylo 
teprve sedmnáct let, když se stala jeho ženou. 
 Manžel se ale zdržoval doma málo a mladá paní byla pořád sama. Moc 
se jí stýskalo. Brzy se jí však začal dvořit muž rytířského stavu zeman 
Šárovec. A jak to tak bývá – zamilovali se do sebe. Jejich láska byla velká 
a nádherná, ale tajná. Kateřině pomáhala její stará chůva, která byla je-
jich prostřednicí a přes kterou si oba mladí lidé posílali láskyplná psaní. 
Chůva věděla, že jejich láska je opravdová. 
 Jenže pan Mikuláš se jednou po dlouhé době vrátil domů a o nevěře 
své manželky se dozvěděl. Důkazem byl dopis psaný Kateřinou, který 
byl nalezen u chůvy. Pomsta pana Mikuláše byla strašlivá. Mladého ry-
tíře poručil setnout mečem a k nejkrutějšímu trestu pomalého umírání 
odsoudil svoji vlastní ženu. Nechal ji zaživa zazdít. 
 Chůva se nemohla s tímto krutým osudem smířit. Bylo jí tak líto mla-
dých lidí a jejich lásky. S trestem ale bohužel nic udělat nemohla. Každou 
noc chodila plakat ke stromu na prvním nádvoří. Vzpomínala, jak si u stro-
mu s malou Kateřinou hrála, a když byla slečna starší, často si sedaly do 
stínu mohutného ořešáku a povídaly si. Strom jako by si také všechno pa-
matoval. Když každá slza chůvy spadla na jeho kořen, ořešák povyrostl 
a zmohutněl. Ráno se potom na každém lístku objevila kapka rosy ve tvaru 
srdce, která se s koncem dne opět vypařila. Každý den se tento úkaz obje-
voval, až se to rozkřiklo do širokého kraje. Přes den se sjížděli návštěvníci, 
aby se podívali na tento zázrak. Dělo se tak až do té doby, dokud chůva 
každou noc potají plakala u kořenů stromu a nezemřela žalem po Kateřině.
  Byli bychom moc rádi, kdyby strom v soutěži obstál a všem se líbil tak, 
jako nám dětem a občanům města Opočna, kteří jsou na něj pyšní.  S vý-
těžkem ze soutěže bychom naložili následovně: zdravotní a bezpečnostní 
prořez stromu; zhotovení poutací cedule s informacemi o této soutěži 
a umístění nominovaného stromu (informační a propagační materiál); 
nákup nových rostlin do naší školní oázy a arboreta; zhotovení kroniky 
o stromu a pozorování růstu nového stromu; kvalitní fotografi e; ostatní 
výtěžek bychom věnovali městskému úřadu na obnovení a péči o zeleň 
našeho krásného města. A náš sen? Evropské kolo ankety.   
 žáci 3.B rok 2013–2014; Mgr. Martina Svatoňová

 z  k u l t u r y   —

I V O  K A Š P A R  P Ř E D A L  O P O Č E N S K O U 
B E S E D U  M L A D Š Í  G E N E R A C I

„V dokonalé intonaci a virtuozitě se mísí krásné melodie s promy-
šlenou ideou, jak vystavět skladbu či píseň, aby zněla naprosto 
přirozeně a s pokorou.“ Těmito slovy ocenila hudební soubor Bar-
dolino Iva Bittová na počátku jeho kariéry, tato slova platí i dnes. 
Přesvědčili se o tom návštěvníci koncertu, který proběhl 12. září.  
Nadšený potlesk zaplněného sálu však nebyl poslední tečkou za 
překrásným večerem. 

První grafi cký návrh knihy. foto: archiv redakce

Starosta města Štěpán Jelínek poděkoval Ivo Kašparovi za dlouhole-
tou obětavou práci.  foto: Boris Tichý
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 Následoval dovětek, smutný, kdyby… 
Starosta města Štěpán Jelínek poděkoval panu Ivo Kašparovi, 
předsedovi Opočenské besedy, za dlouholetou obětavou práci 
pro kulturní život Opočna. Pan Kašpar se rozhodl předat Opo-
čenskou besedu mladší generaci. Věřme však, že i poté, kdy své 
předsednictví vloží do jiných rukou, nezůstane stranou a bude i 
nadále žít pro Opočno hudební, pro Opočno kulturní, pro vše, co 
náš život a nás samé dělá lepšími. 
 A tím se stává ona poslední tečka za koncertem mnohem méně 
smutná. Rozhovor s panem Ivo Kašparem, dlouholetým předse-
dou Opočenské besedy, přineseme v příštím vydání.  (red) 

D I V A D L E M  K E  Z D R A V Í !

Jsou dny, kdy jsme nahoře, dny, kdy jsme dole, a pak ty, kdy 
jsme někde mezi, ani tak – ani tak. Některé dny se dokáží mě-
nit. Ráno jsme nahoře, během dne zvolna sestupujeme dolů, 
někdy to je naopak. Už si nevzpomenu, jak jsem na tom byla 
v sobotu 6. září ráno. Asi někde mezi. Ale vím, že jsem během 
dne mírně stoupala, už jen proto, že byla sobota, a pak přišel 
večer, kdy jsem se strmým skokem ocitla zcela nahoře a setrva-
la tam téměř dvě hodiny. Během této doby jsem:

– zvýšila tepovou frekvenci a zásobila krev kyslíkem, což pod-
pořilo můj krevní oběh

– posilovala svaly dýchací a svaly bránice, břicha, obličeje 
– spálila minimálně tolik kalorií, kolik bych spálila 10 minutami 
veslování 

– uvolnila nahromaděné napětí a stres
– si zvýšila produkci bílých krvinek, čímž se posílil můj imunit-
ní systém

– můj mozek vyloučil velké množství endorfi nů, které způsobu-
jí, že se cítíme v pohodě

– mé tělo vytvářelo imunoglobiny A, G a M, což jsou antibiotika
 To všechno (a najednou) jsem stihla od okamžiku, kdy jsem 
se ponořila do sedadla v Kodymově národním domě a začala 
sledovat děj, který se přede mnou (a dalšími diváky) odvíjel. 
Peklo v hotelu Westminster začalo v 19 hodin a já vám nedo-
kážu říct, kdy se ozval první smích. Ale pak už zněl téměř ne-
přetržitě a vím přesně, kdy se ozýval poslední. Ještě když jsme 
šli domů. Smála jsem se nejen s kamarádkou, s níž jsem v di-
vadle byla, ale i s dalšími návštěvníky, které jsme cestou došly. 
 Představení Peklo v hotelu Westminster, jímž byl 6. září za-
hájen Divadelní podzim, sehrál soubor J. K. Tyl z Meziměstí. 
Za neustálý smích vděčilo publikum nejen hercům a pořadate-
lům, ale také autorovi. Tím je Ray Cooney, jehož hry vycházejí 
z nejlepších tradic anglické komedie.
 Říká se, že smích je dobrý lékař. Potvrzují to i odborné ča-
sopisy (body v úvodu jsem vypsala z magazínu Zdraví). Takže 
moc děkuji – za sebe i za další diváky. Nejen za vydařený večer, 
ale také za kus darovaného zdraví. (dm)

OPOČENSKÝ DIVADELNÍ PODZIM

17. 10. 2014 od 
19 hodin v KND
Vstupné 80 Kč

NA SPRÁVNÉ ADRESE 
Francouzská komedie v nastudování 
divadla Vamberk.

24. 10. 2014 od 
19 hodin v KND
Vstupné 90 Kč

ČERTŮV ŠVAGR 
Opočenský divadelní spolek Kodym 
uvede muzikál z pera Miloně Čepelky.

7. 11. 2014 od 19 
hodin v KND
Vstupné 95 Kč

TŘI SESTRY 
Klasické ruské drama v podání divadla 
Hronov.

Vstupenky na jednotlivá představení zakoupíte v předprodeji 
v Informačním centru Opočno.  

O P O Č E N S K É  P R O M Ě N Y 
S  F R A N T I Š K E M  D U Š K E M

František Dušek se narodil 16. 
března 1877 v Černilově. Puškař-
skému řemeslu se vyučil u mistra 
Hojného ve Smiřicích. I když puš-
kařství nemělo v rodě tradici (otec 
byl hostinský), dokázal po svém 
vyučení František Dušek vybudo-
vat v Opočně podnik, který dával 
obživu velkému počtu zaměstnan-
ců. Přesto musel z Opočna odejít, 
svá poslední léta dožil v Olešnici 
v Orlických horách, „svým městem“ 
takřka zapomenut. Takový byl osud 

Františka Duška, zakladatele světoznámé fi rmy DUO Opočno.
 Žijeme v době, kdy se k nám minulost vrací a většina z nás se ráda 
vrací k ní. František Dušek se k nám vrátí při promítání dokumentu, 
na jehož vzniku má zásluhu především jeho vnuk Zdeněk s manžel-
kou Marií. Tvůrci dokumentu vás spolu s letopiseckou komisí města 
Opočna srdečně zvou na večer, během něhož nahlédneme do továr-
ny, která se těšila nejlepší pověsti, vrátíme se do doby, kdy se té nej-
lepší pověsti těšily i „zlaté české ruce“. 
 Přijměte pozvání na Opočenské proměny s Františkem Duš-

kem. Kodymův národní dům, čtvrtek 2. října od 17.30 hodin.

R E N E S A N Č N Í  T A N C E  O P O Č N O  2 0 1 4

Již druhým rokem jsem se mohla zúčastnit kursů renesančních tanců 
v Opočně pořádaných spolkem nadšenců staré hudby a vedených lek-
tory tance paní Tillmanovou a panem Linkou s fi nančním přispěním 
města Opočna.

 Jeden páteční den jsme věnovali nácviku a musím uznat, že ti, co ab-
solvovali tento kurz i loni, byli v menší výhodě, ale paní lektorka měla 
vše připraveno tak, aby to zvládli i ti, co se účastnili poprvé. Velmi mě 
oslovil její přístup k tanci jako takovému, protože její rčení „Tanec by-
chom si měli hlavně užívat“, prostě sedí. Celý kurz proběhl v dobré ná-
ladě, společně s krásnou renesanční hudbou. V sobotu dopoledne jsme 

Účastníci kurzu renesančních tanců. foto: archiv autorky



ještě pilovali, domlouvali kostýmy a paní lektorka nám osvětlila spoustu 
věcí z dob dávno minulých. Byla nás většina žen, a tak jsme třeba zabrou-
sili do kulinářství a dalších zajímavostí. Také se k nám přidalo hudební 
seskupení „La Bilancetta“, zabývající se starou muzikou pod vedením 
Kamila Remeše, tudíž jsme si mohli vše odtančit s hudbou a sladit se.
 Protože večer nás již čekalo vystoupení na opočenském zámku, šli 
jsme si „obhlédnout terén“ a pak již byl čas vyhrazen hlavně oblékání 
a zdobení. Před 18. hodinou přišel mírný deštík, takže jsme byli napjati, 
zda-li vše vyjde, avšak i příroda byla s námi zajedno a duhou nám nazna-
čila, že vše je tak, jak má být a bouřku odvelela stranou. Vystoupení se, 
myslím, povedla. Muzikanti byli prostě úžasní, obdivovali jsme je, jak 
dovedou rychle naladit své „staré“ nástroje, přeci jen vlhko působilo. 
Při posledním společném tanci se zapojili i okolostojící diváci, nakonec 
jsme si všichni pěkně zatleskali a nám kurzistům se ulevilo, že jsme vše 
zvládli „bez ztráty kytičky“.
 Myslím, že spojení s Hradozámeckou nocí na zámku Opočno byl dob-
rý nápad. My jsme nasávali atmosféru, a když se celý zámek po setmění 
rozsvítil, bylo to jako na opravdovém plese tehdejší společnosti.
  V neděli dopoledne jsme si ještě zatancovali pro radost, rozloučili se 
a už se těšíme, pokud to jen trochu půjde, že se tato akce bude příští rok 
opakovat.
  Pro všechny nerozhodnuté, ať mladé či staré, říkám: „Zkuste to, sto-
jí to za to.“ Aspoň s těmi všemi nádhernými lidičkami okolo určitě.                                                                        
 Hana Černohlávková

k a l e n d á ř  a k c í  —

do 28. 9. 
výstavní síň 
Františka Kupky
Otevřeno út–ne 
9–12 a 13–16 h.

KUPKA – OPOČNO – PUTEAUX
Výstava originálů Františka Kupky ze 
sbírek francouzského Puteaux. V České 
republice dosud nevystavovaná díla. 

do 28. 9. 
v čp. 2 na Trčkově 
náměstí
Otevřeno út–ne 
9–12 a 13–16 h.

NA VLNĚ DOBRODRUŽSTVÍ
Výstava obrazů Zdeňka Buriana. Ilus-
trace dobrodružných knih Jacka Lon-
dona a Enriqua Stanka Vráze. Pořádá 
město Opočno a Retro gallery s.r.o. 

So 27. 9. od 19.00 
v KND

TANEČNÍ KURZY PRO ZAČÁTEČNÍKY

Čt 2. 10. od 17.30
v KND

OPOČENSKÉ PROMĚNY 
S FRANTIŠKEM DUŠKEM

So 4. 10. od 19.00 
v KND

TANEČNÍ KURZY PRO ZAČÁTEČNÍKY
Prodloužená.

So 4. 10. od 9.00 
do 16.00 v KND

SPIRÁLNÍ JÓGA
Kurz vede MUDr. Marcela Mikešová.

So 11. 10. od 
19.00 v KND

TANEČNÍ KURZY PRO ZAČÁTEČNÍKY

9. – 11. 10. 47. SETKÁNÍ SOKOLNÍKŮ 
S MEZINÁRODNÍ ÚČASTÍ
Na nádvoří opočenského zámku a v při-
lehlých lesích. Dopolední nástupy sokol-
níků, slavnostní večerní výřady ulovené 
zvěře za zvuku loveckých fanfár, ukázky 
lovu s dravci pro veřejnost.

Pá 17. 10. od 19.00 
v KND

NA SPRÁVNÉ ADRESE
„Bulvární“ francouzská komedie Marca 
Camolettiho o tom, jak spolu na jedné 
adrese bydlí tři ženy a že soužití rozdíl-
ných žen není jednoduché.

p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

R O D I N N É  C E N T R U M  S L U N Í Č K O 
V  N O V É M

O prázdninách se u nás ve Sluníčku neodpočívalo, ale naopak to 
tu žilo naplno. Balilo se, stěhovalo, malovalo, uklízelo a výsled-
kem všeho snažení jsou naše nové přístupnější prostory. Všechno 
máme blíž a plně k dispozici – tělocvičnu, kuchyňku i toalety. Teď 
už nám chybí jen noví kamarádi, kteří by si k nám přišli hrát.
 Rodiče a děti, tak přijďte mezi nás! Přijďte se podívat, jak to 
u nás chodí, pohrát si a vyzkoušet něco nového. Máme pro vás 
připravenou hernu s hračkami a prostor pro tvoření, tělocvič-
nu s hracím domečkem, skákací balóny, trampolínu, skluzavku, 
houpačky, odrážedla a další věci. Moc se na vás těšíme každé 
úterý a čtvrtek od 9 do 11 hodin v Sokolském domě na Kupkově 
náměstí v Opočně.
 Rodinné centrum Sluníčko je oddílem TJ Sokol Opočno. Zá-
kladní pobytné činí 10 Kč/návštěva pro členy TJ Sokol Opočno, 
pro nečleny jednorázové pobytné na vyzkoušení 20 Kč/návštěva. 
Výtěžek z pobytného jde na nákup materiálu pro tvoření a hru dětí.
 Více informací o nás naleznete na Facebooku: https://www.
facebook.com/rodinnecentrumslunicko
 Za rodiče z RC Sluníčko, Marika Nachtigalová

O B C H V A T  O P O Č N A

Pracovní schůzka řešila technické otázky
Na opočenské radnici se dne 16. 9. konalo jednání iniciované 
projektantem plánovaného obchvatu kolem města, jemuž před-
cházela pracovní schůzka zástupců MO ČSSD Opočno se zá-
stupci Královéhradeckého kraje.
 Výsledek pracovního jednání na městském úřadě vám přiná-
šíme v podobě tiskové zprávy vydané Královéhradeckým krajem. 
 Vedle pracovníků městského úřadu se jí účastnil i náměstek 
hejtmana Královéhradeckého kraje Karel Janeček, ředitel SÚS 
Královéhradeckého kraje Jiří Brandejs a Josef Žabokrtský z Do-
pravního inspektorátu v Rychnově nad Kněžnou. 
 Důvodem setkání byla potřeba vyjasnit některé technické 
otázky. Například Zastupitelstvo města Opočna by se mělo 
v brzké době vyjádřit k tomu, zda před původně navrhovaným 
podchodem, který by měl být v blízkosti kruhové křižovatky 
nedaleko hotelu Jordánek, neupřednostní klasický přechod pro 
chodce, jak navrhuje projektant Aleš Dejmek. Tato varianta by 
byla po ekonomické stránce podstatnější, výhodnější a vzhle-
dem k frekvenci chodců na tomto místě dostatečná. 
 „Všechny případné změny musí být v souladu s platným 
územním rozhodnutím. Jakmile bude dopracován záborový 
elaborát, bude možné začít jednat s jednotlivými vlastníky po-
zemků potřebných pro výstavbu první etapy obchvatu,“ řekl ná-
městek Karel Janeček. 
 Vedle zmiňovaného přechodu se řešilo například také to, jak 
do plánů zakomponovat křížení s cyklostezkou do Dobrušky, 
která v době přípravy původních podkladů ještě neexistovala. 
 Na závěr této zprávy Vám chceme poděkovat za účast na netra-
dičním zahájení nového školního roku v Opočně na Kupkově ná-
městí a podporu akce Bezpečně v Opočně. Jeho součástí byla i an-
keta, jíž se zúčastnilo 175 občanů. Více na www.opocnocssd.cz
 I nadále se budeme účastnit jednání kolem obchvatu, vývoj 
monitorovat a poskytovat vám aktuální informace.
 Za MO ČSSD Marian Slodičák a Jiří Králíček
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O P R A V D U  S E  D I V Í M . . .

Reaguji tímto na kriticky laděný leták s názvem „co se do Opočenek 
nevešlo“, který se ocitl v rámci předvolební kampaně v našich poštov-
ních schránkách. Pominu-li řadu nepřesností, tendenčně napsaných 
polopravd a pochybných předvolebních slibů, pak nemohu mlčky 
přejít komentář pana doc. M. Slodičáka týkající se plánovaného ob-
chvatu města Opočna. Zcela tradičně se pan docent sarkasticky trefu-
je do starosty Jelínka a současného vedení radnice. Nevím, a opravdu 
se divím, kde bere pan docent své informace. 
 Pokud je mi známo, jednal starosta Jelínek od května tr. celkem 
10krát na krajském úřadu  o otázkách týkajících se obchvatu města. 
Osobně se sešel s náměstkem hejtmana pro dopravní problematiku 
panem Karlem Janečkem, ihned po skončeném jednání u 1. náměst-
ka hejtmana Otakara Rumla. Není mi tedy tím pádem jasné, mám-li 
si myslet, že pan poslanec Janeček trpí ztrátou paměti, když údajně 
tvrdí, že se starostou žádná jednání týkající se obchvatu v poslední 
době neměl. Otázku obchvatu projednával starosta i s hejtmanem 
kraje panem Francem, radním pro majetek J. Dvořákem, ředitelem 
Centra pro inovaci investic a rozvoj Královéhradeckého kraje panem 
Pavlem Tichým a mnoha dalšími. S ohledem na tyto skutečnosti se 
opět divím tomu, kdy, proč a jakým způsobem museli toto jednání 
rozhýbávat v letáku jmenovaní pánové Pokorný a Barták. Jestli si pan 
starosta svým vystupováním vůči kraji nevysloužil na tomto úřadě 
příliš sympatií, nemohu posoudit. Sám osobně mám zkušenost, že 
k tomu dojít může – pokud si někdo chce na kraji něco „vydupat“. 
 Nemohu nevzpomenout na boj o zachování nemocnice v Opočně, 
jeho konečný výsledek a dopady i na mě osobně. Tehdy jsem se opa-
kovaně s panem doc. Slodičákem sešel a těšil se z jeho slibů, jak se 
o zachování nemocnice zasadí a co pro to všechno podnikne. Zůstalo, 
žel, jen při oněch slibech. Nejenže nedošlo ani na přislíbené schůz-
ky s panem hejtmanem a paní Třešňákovou (vedoucí zdrav. odboru 
kraje). Při veřejném jednání krajského zastupitelstva, kdy se probí-
rala otázka existence nemocnice v Opočně, se pan docent, který se 
jednání účastnil, na obranu setrvání funkční nemocnice ve městě ani 
neozval. On je totiž jistě bezpečnější loajální postoj vůči vrchnosti a ti, 
kdo si chtějí pálit prsty – navíc ještě pro nějaké věci veřejné – jsou 
hloupí naivkové. Tak jsem celou situaci  později  asi správně pochopil.
 Takže se opravdu divím té náhle projevované aktivitě. Jistě, ob-
chvat Opočna je na rozdíl od nemocnice nyní i v zájmu kraje. Rozvoj 
dopravy v důsledku rozšiřování výroby v závodě Škoda v Kvasinách 
nutí i kraj, aby se postavil k silničnímu obchvatu našeho města posi-
tivně a čelem. Navíc, plánovaná průmyslová zóna v Opočně by těžce 
zatížila město provozem osobní, ale především kamionovou dopra-
vou. A tak se tedy dobře daří „vytloukat“ politické body z této situace 
i lidem, kteří pro to v minulých letech mnoho neudělali. Jak jinak si 
vysvětlit, že pan doc. Slodičák seděl čtyři roky ve výboru pro dopravu 
Královéhradeckého kraje. Co se tam v onom období pro obchvat měs-
ta udělalo? Kromě projednávání návrhu zmiňovaného obchvatu ze 
dne 16. 10. 2009 – výsledek neuveden – asi téměř vůbec nic.   Nechť 
se čtenář mého zamyšlení přesvědčí a podívá se na webové stránky 
kraje, kde je podrobně činnost tohoto výboru včetně všech zápisů 
popsána.
 Končím toto zamyšlení vzpomínkou na svá středoškolská léta 
v dobrušské SPŠS. V dílnách této školy visel v té době jeden z okřídle-
ných sloganů tehdejšího vedoucího dílen, svérázného učitele Josefa 
Barvíře, a ten zněl: „Gram činu vytvoří víc než tuna slov.“ Přál bych 
všem – a zahrnuji do tohoto přání i sám sebe – abychom, pamětlivi 
této pravdy, byli uvážliví ve svých slibech voličům a zvažovali prav-
divě své možnosti. Ne ve jménu prosazování osobní popularity a zvi-
ditelňování sebe sama, ale v odpovědné práci a službě svému městu 
a jeho občanům.                 MUDr. Milič Světlík, zastupitel města

z e  s p o r t u  —

H A S I Č S K Á  L I G A  M L Á D E Ž E

Konec prázdnin se nesl v duchu hasičském. Poslední dvě soboty 
v srpnu se konaly ještě závody zařazené do ligy hasičské mláde-
že. V Ledcích jsme byli 23. 8. 2014. Soutěžili jsme v požárním 
útoku, ale bohužel jsme po dvou nezdařených pokusech obsadili 
poslední příčku a odvezli si 2 body. Týden na to jsme 30. 8. 2014 
jeli soutěžit ještě o poslední body do Křovic, kde se závodilo 
ve dvou disciplínách – štafeta 4×60 m a požární útok. Umístili 
jsme se na 7. místě z 9 družstev a získali další 4 body. S celkovým 
počtem 28 bodů jsme obsadili v lize 8. místo. Celkem se zapoji-
lo, alespoň v jedné soutěži, 18 družstev. Celou ligu vyhrály děti 
z Provoze, a to s 89 body. Na 2. místě je České Meziříčí a 3. SDH 
Bystré v O. h. Lucie Prausová, SDH Opočno

RAMPUŠÁK CUP PRO NADĚJE 
ČESKOSKALICKÉHO KLUBU RSCM ROZKOŠ

DOBRUŠKA – Fotbalový oddíl TJ Dobruška uspořádal v sobotu 23. srp-
na pod záštitou města Dobrušky 6. ročník turnaje přípravek – Rampušák 
Cupu 2014 – memoriál Slávy Balcara.
 Turnaje se zúčastnilo deset týmů a nejlépe si na něm vedly naděje čes-
koskalického klubu RSCM Rozkoš, které po zásluze vystoupaly na stupeň 
nejvyšší a odvezly si zlato. Na druhém místě skončil další tým z Náchod-
ska FK Jaroměř a bronzový stupínek vybojoval MFK  Nové Město nad 
Metují.
 Domácí oddíl sestavil dva týmy, kterým patřilo konečné 8. a 10. místo.
 Konečné pořadí: 1. RSCM Rozkoš Česká Skalice, 2. FK Jaroměř, 3. 
MFK Nové Město nad Metují, 4. FK OEZ Letohrad, 5. SK Holice, 6. SK 
Třebechovice, 7. TJ Dobruška/Spartak Opočno, 8. TJ Červený Kostelec, 
9. FC Spartak Rychnov n. K., 10. Spartak Opočno/TJ Dobruška
 (mš), vyšlo v Orlickém týdeníku

 NÁBOR  
MALÝCH  FOTBALIST   
každé pond lí a pátek na fotbalovém stadionu v  Dobrušce   

a ve st edu na fotbalovém stadionu v Opo n   

  od 17:30 hodin 
Máte klu inu (nebo hol inu) ve v ku 4,5 a více let?  Baví ho hra s mí em? 

T šíme se na Vás  

NÁBOR MALÝCH HASIČŮ
kdy: pondělí 13. 10. 2014
v kolik: od 16:00 do 17:30
kde: Hasičská zbrojnice 
 v Opočně
věk: od 5 let
kontakt: Lucie Prausová, 
777 804 987, 
zidova.luci@seznam.cz



ročník XVII. (XXIV.) — číslo 12 | strana 10

Máme zkušenosti.

Máme vizi. 

Máme stejný zájem jako Vy.

Máme Vám co nabídnout.

  2

1. Jan Rabenseifnerstavbyvedoucí 2. Mgr. Renata Rýdlová 3. PharmDr. Pavel Hoder 4. Tomáš Chadim

5. Ing. Simona Tóthovázkušební technik 7. Mgr. Jan Hoderprávník

obchodní zástupce 12. Michael Petr obchodní zástupce 15. Milan Vašata

inzerce
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inzerce
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inzerce
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KANDIDÁTI za ČSSD
do zastupitelstva města Opočna

www.opocnocssd.cz

Doc. RNDr. 
Marian Slodičák, CSc.

63 let
vědecký 
pracovník 

kandidát ČSSD

Jiří Králíček

56 let
podnikatel

nezávislý
kandidát

Ing. Dušan Kacálek, Ph.D

42 let
vědecký 
pracovník 

nezávislý
kandidát

Roman Barták

41 let
vedoucí  skladu

kandidát ČSSD

Bc. Lada Macková

31 let
pedagog

kandidát ČSSD

Antonín Kopeš

25 let
operátor 

kandidát ČSSD

Soňa Česenková

70 let
důchodkyně

kandidát ČSSD

Ing. Jiří Novák, Ph.D

43 let
vědecký 
pracovník

nezávislý
kandidát

Pavel Stolín

35 let
obráběč kovů

kandidát ČSSD

Kamila Voborníková

75 let
důchodkyně

kandidát ČSSD

Václav Pokorný

71 let
důchodce

kandidát ČSSD

Jan Moravec

33 let
obráběč kovů

kandidát ČSSD

Josef Grim

34 let
dělník

kandidát ČSSD

Ing. Vladimír Černohous, 
Ph.D

56 let
vědecký 
pracovník

nezávislý
kandidát

Bc. Renata Tichá DiS.

26 let
úřednice

kandidát ČSSD

ČÍSLO NAŠÍ 
KANDIDÁTKY

Komunální
VOLBY 2014

7

ZEPTALI JSME SE VÁS. 
Vaše požadavky jsou naším programem:

Bezpečně v Opočně 
Koncepce dopravy: odstranit těžkou dopravu z města, vyřešit parkování místních i navštěvníků města

Prevence kriminality: zřízení městské policie

Oživení města 
Vytvořit podmínky pro drobné podnikání a tvorbu nových pracovních míst pro občany města
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http://sadovsky.anobudelip.cz | www.facebook.com/PetrSadovskyANO

10. - 11. 
října 2014

VOLBY 
DO SENÁTU

                       BUDU PROSAZOVAT: 

Oddlužení Rychnovské nemocnice
 a navrácení její prestiže.

           Vylepšení dopravní obslužnosti v regionu – nejen  
dobudování potřebných obchvatů, opravy nebezpečných 

úseků silnic, ale i zvýšení bezpečnosti cyklistů a chodců 
prostřednictvím cyklostezek a nových chodníků. 

Budu usilovat o zlepšení infrastruktury.

Podporu podnikatelů a živnostníků tak, aby prosperoval 
celý náš region. S tím souvisí podpora regionálního rozvoje. 

Kvalitní místní výrobky by měly být dostupné všem občanům.

Podporu místních spolků a jejich aktivit, které zvyšují 
úroveň společenského života obyvatel. 

Zlepšení pozic absolventů škol při hledání prvního zaměstnání. 
Zavedení pobídek pro podniky i žáky.

Zamezení zneužívání sociálního systému. 
Zaměřím se na podporu rodin a seniorů. 
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STŘECHY-BOBÁK  
České Meziříčí 13
tel: 737 674 357
www.strechy-bobak.cz
strechy.bobak@seznam.cz

Nabízíme pokrývačské a klempířské práce, montáž 
střešních oken, hydroizolace PVC folií pro ploché střechy aj.
Rozsah prací od drobných oprav po kompletní realizace.

Vypracování cenové nabídky zdarma. 

STŘECHY BOBÁK

 Jméno Luboš Řehák dnes nemusí být známo ve všech koutech našeho senátního obvodu, a proto mi dovolte, 
abych se Vám touto formou krátce jako kandidát představil.  
 
 Hned po listopadové „revoluci“ jsem se stal zastupitelem malé obce Val na Dobrušsku, kde jsem nyní již 12 let 
starostou. Během tohoto období jsem se postupně stal členem řídících orgánů svazků obcí - DSO Region Orlické 
hory a DSO Region Novoměstsko, ale také před devíti lety i jedním ze zakladatelů a předsedou regionálního spolku 
MAS POHODA venkova. Ten významným způsobem ovlivnil partnerství mezi veřejným, neziskovým a podnikatelským 
sektorem našeho regionu. Díky následné realizaci nejrůznějších projektů se i mé osobní aktivity v oblasti propagace  
mezisektorové spolupráce rozšířily do ostatních regionů. Mé aktivity jsou tedy spojeny s podporou našich regionů, 
tedy našeho společného venkova. 
A proto prosím … VOLTE SKUTEČNÉHO ZÁSTUPCE NAŠICH REGIONŮ!

 KDU-ČSL je tradiční a stabilní politická strana, která má k venkovským regionům nejblíže a řeší i problémy občanů 
na venkově. A proto tvrdím, že i já … HÁJÍM ZÁJMY NAŠICH REGIONŮ! KDU-ČSL prošla zásadní obměnou, názorově 
se otevřela i takovým lidem jako jsem já.
A proto šanci má i … STAROSTA NAŠEHO REGIONU, SENÁTOR NAŠICH REGIONŮ! 

SENÁTOR S MYSLÍ NAPRAVO A SE SRDCEM NALEVO je tu prostě pro Vás! 
Rád bych zdůraznil, že nechci být volen do Senátu Parlamentu ČR za to, co jsem v regionu dokázal, 
ale pro to, co pro regiony a pro Vás jako senátor dokážu!

Luboš Řehák starosta obce Val, předseda a manažer MAS POHODA venkova

Přijďte mě podpořit v senátních volbách

 10. - 11. října 2014.

Váš skutečný zástupce
regionu

www.lubosrehak.cz | najdete mě i na

Luboš
Řehák
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do SENÁTU

inzerce

Ode ítací lístek
Technické služby m sta Opo na, s.r.o.

Jméno:

Adresa:

Tel:

E_mail:

Žádám o stanovení spot eby výpo tem

Datum a podpis: ………………………….……………………………
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